

Møde den: 15.06.2021 kl. 10-12
Mødet blev afholdt via Microsoft Teams
VEST båndmøde

Deltagere: Anne Christine Teglborg (AU UDD), Jesper Sølund Hansen (AR), Mia Schou Johansen (HE), Eva Kvistgaard Arent (NAT-TECH/ordfører), Stina Lykkebye Tylén (Aarhus BSS), og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)
Gæster: Jens Bundgaard (Funktionschef, Studiestøtte), Flemming Berg og Lise Thorsen Hesselholt Kallestrup (SPS-teamet), Mette Wittorff Schmidt, Laura Kongskov og Anne Stæhr Bach Pedersen (RSC) medvirker under pkt. 1.

Dato: 10-06-2020
 Ref: EHL

Side 1/4

Punkt 1	Dialog med Studiestøtte
Beskrivelse	v/Esben <ol style="list-style-type: none"> 1. Formidling af SPS til nye studerende (20 min – Flemming, Lise og Jens) 2. Trivselsprojekt om webressource til at støtte undervisere i at håndtere studerendes mistroivsel (20 min - Mette) 3. Projekt om læse-/skrivevejledning for AU-studerende (20 min – Laura og Anne) <p>Bilag til de tre punkter er vedhæftet.</p>
Referat	<ol style="list-style-type: none"> 1. Flemming forelagde SPS' informationsindsatser og ønsker i forbindelse med studiestarten: <ul style="list-style-type: none"> • Der er video undervejs til studieportalerne. • Studievejleder må gerne repræsentere os i studiestarten – vi deltager også gerne, hvis det ønskes. • Informationsmødet droppes, da deltagerantallet har været svingende i de foregående år. • VEST må gerne sikre, at der linkes til SPS fra studiestartsiderne. <p>VEST-båndet efterspurgte større viden om, <i>hvornår</i> vi skal kommunikere med dem. Det blev blandt andet påpeget, at optagelsesbrevene var et oplagt sted at sætte ind, idet de studerende på dette tidspunkt endnu ikke er ramt af studiestartens informationsbombardement.</p>

	<p>Der var grundlæggende enighed om, at kommunikationen skal tilgodes dem der ved, at de skal have støtte, såvel som dem der ikke ved det endnu.</p> <p>VEST-båndet meldte sig klar til at anvende materialet i studiestarten. VEST-lederne melder hver især tilbage til Flemming, hvordan den konkrete udmøntning bliver.</p> <p>2. Mette præsenterede hjemmesiden, som er det håndgribelige af webresource-projektet. Der var stor ros til hjemmesiden fra båndet. Spørgsmålet er, hvordan vi udbreder kendskabet til siden og fastholder den fremadrettet? I første omgang gælder det om, at underviserne præsenteres for siden og instrueres i at bruge den. Derudover er det vigtigt med påmindelser engang imellem. VEST-båndet var enige om at indarbejde ind i reboarding-projektet med CED. Desuden vil hver enkelt VEST-leder orientere sin prodekan for uddannelse.</p> <p>3. Læse/skrive-vejlednings-teamet vil gerne udvikle et tilbud ude på fakulteterne med hjælp til de studerende, som ikke er støtteberettiget. Laura påpegede, at der er tale om et tilbud til enkeltstuderende og ikke grupper. VEST-båndet fandt det meget relevant, men vil gerne have et mere udfoldet oplæg, så det kan vurderes og afstemmes med de eksisterende tilbud. Laura og Anne skriver opfølgende mail med bud på et konkret projekt. Hvis dette kan godkendes af VEST-båndet, var der enighed om at igangsætte en pilot på et enkelt fakultet, fx i form af pop-up-vejledning eller chat.</p>
--	--

Punkt 2	Til orientering (10 min)
Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	<p>Esben: Uddannelsestjekkerne udbredes mere og mere. Nu har en tredjedel af alle BA-fagsider en tjekker, mens der er taget hul på at KA-området. Esben indkalder følgegruppen til et møde i august, hvor der skal aftales en procedure i forhold til indhentning af data for brugen af uddannelsestjekkeren, som der er stigende efterspørgsel efter.</p>

--	--

Punkt 3	Opsamling: Fælles initiativer i studiestart
Beskrivelse	v/Eva Vi skal samle op på følgende: <ul style="list-style-type: none"> 1. Hvor mange tutorer vil vi gerne have på førstehjælpskursus til august? 2. Hvem skal holde kurset? 3. Nedsættelse af arbejdsgruppe til at sammensætte materiale om konflikthåndtering og asymmetriske forhold til tutorerne
Referat	1. BSS: 64 pladser, AR: ca. 60, HE: ca. 6-8, NAT-TECH: 60. 2. Mia undersøger, om de medicinstuderende (som har den nødvendige certificering) kan skræddersy et kursus til os. 3. Marie Louise (BSS), Mette Refshøj eller Jannie Laigaard (AR), Marianne (NAT-TECH). Eva tager indledende møde med gruppen og giver opdrag. Eva melder tilbage til Maria.

Punkt 4	Udvikling af Studiepraktik '21 og U-days '22: Næste skridt
Beskrivelse	v/Anne
Referat	Studiepraktik gruppen sætter sig sammen inden sommerferien og bliver enige om en fleksibel arbejdsmodel. Oplægget skal kun godkendes i båndet, hvis gruppen når frem til nogle obligatoriske indholdselementer, som gælder på tværs af fakulteterne. Der var enighed om at påbegynde processen med U-days tidligere, så der er mere tid til at udvikle og eksekvere konceptet.

Punkt 3	Evt. (10 min)
----------------	----------------------

Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	Stina er ordfører i efteråret. Vi skylder en tilbagemelding til Styrk dit studieliv-gruppen. Dette sættes på dagsordenen på førstkommende møde i august.

Pipeline:**Kommende møder:**

Dato	Tid	Sted

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.